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Vraag betreffende een stand van zaken van de verplichte inburgering 

 

Geachte Schepen, 

In 2017 werd in het Brussels Parlement een ordonnantie gestemd die de verplichte inburgering in 

Brussel zou invoeren. De Brusselse gemeenten spelen in de tenuitvoerlegging van de verplichte 

inburgering een essentiële rol. Zo zullen de gemeenten nieuwkomers die zich registreren moeten 

wijzen op de verplichting een inburgeringscursus te volgen en moeten zij controleren of nieuwkomers 

ook effectief de cursus volgen. Doet de nieuwkomer dit niet, is het aan de bevoegde gemeentelijke 

administratie om dit te melden aan de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC), die op 

haar beurt zal instaan voor de sancties. Het hele systeem van verplichte inburgering staat of valt dus 

met de medewerking en de correcte uitvoering van de ordonnantie door de gemeenten.  

Ruim 3,5 en 2,5 jaar na de goedkeuring van respectievelijk de ordonnantie en het 

samenwerkingsakkoord is er van verplichte inburgering in Brussel echter nog steeds geen sprake. De 

eerste deadline lag op 1 januari 2020, daarna op 1 januari 2021 en ook de belofte van bevoegd 

collegelid Alain Maron aan Vlaams minister van Inburgering Somers om de verplichte inburgering in te 

voeren voor september 2021 werd niet ingelost. Telkens opnieuw werd de start van de verplichte 

inburgeringstrajecten uitgesteld. Een eerste maal omdat de gemeenten naar verluidt niet klaar waren 

om deze bevoegdheid op te nemen, vervolgens was het de coronacrisis en het nog in ontwikkeling zijn 

van een digitale tool die de gemeenten in staat moet stellen om de doelgroep te detecteren en de 

trajecten administratief op te volgen, die een inwerkingtreding in de weg stonden. Het resultaat is dat 

er vandaag de dag nog steeds geen zicht is op de concrete uitrol en inwerkingtreding van de 

ordonnantie.   

Uit vragen van mijn collega’s in het Vlaams en Brussels Parlement blijkt dat er inmiddels verschillende 
werkgroepen opgestart zijn met vertegenwoordigers van de GGC, het Agentschap Integratie en 
Inburgering van de Vlaamse Gemeenschap, de Franse Gemeenschapscommissie, de Vlaamse (bon) en 
Franstalige (Bapa BXL) onthaalbureaus en vier gemeenten gekozen door Brulocalis. Dankzij hun 
deelname aan deze werkgroepen kunnen de gemeenten over alle nodige informatie beschikken en 
hun bezorgdheden signaleren.  
 
Hierover heb ik de volgende vragen: 
 

- Welke concrete initiatieven heeft de gemeente Evere tot op heden genomen om deze 

bevoegdheid op te nemen? 

- Op welke manier is de gemeente Evere betrokken bij de werkgroepen ter operationele 

voorbereiding van de uitvoering van de ordonnantie?  

- Hoe ver staat de implementatie van de IT-tool die door de gemeente Evere zal gebruikt 

worden bij de uitvoering van de ordonnantie inburgering? 



- Heeft de gemeente Evere deelgenomen aan opleidingen en/of informatiesessies in het kader 

van de verplichte inburgering? Zo ja, wanneer hebben deze plaatsgevonden? Hoe evalueert 

de gemeente Evere deze opleidingen en/of informatiesessies?  

- Heeft de gemeente Evere een omzendbrief ontvangen met een toelichting van de regelgeving 

en informatie over het praktische gebruik van de digitale applicatie? Hoe evalueert de 

gemeente Evere de inhoud van deze omzendbrief? 

- Welke hinderpalen ziet u nog voor de tenuitvoerlegging van de ordonnantie inburgering? 

- Tegen welke datum acht de gemeente Evere het realistisch dat de gemeentelijke 

administratie in staat zou zijn om deze nieuwe bevoegdheid op te nemen? 

 

Met hoogachting, 

 

Philip Surmont 


